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Projekt 

Protokół Nr V/2019 

z sesji Rady Gminy Żołynia w dniu 25 lutego 2019 r. 

 

Sesja Rady Gminy Żołynia odbyła się 25 lutego 2019 r. 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 15
30

.  

 

W sesji uczestniczyli: 

1) 14 radnych Gminy Żołynia (nieobecny był radny Karol Sztur); 

2) Wójt Gminy Żołynia; 

3) Sekretarz Gminy Żołynia; 

4) Skarbnik Gminy Żołynia; 

5) inspektor Urzędu Gminy Żołynia; 

6) informatyk Urzędu Gminy Żołynia. 

 

Porządek posiedzenia: 

 

1. Otwarcie, wolne wnioski. 

2. Złożenie ślubowania radnego gminy. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) uchylającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Żołynia na lata 2019 – 2026; 

b) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żołynia na lata 2019-2026; 

c) przyjęcia „Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Żołynia na  

2019 r.”; 

d) przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Żołynia w 2019 r.”; 

e) uchwalenia „Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy 

Żołynia na lata 2019-2024”; 

f) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości przez Gminę Żołynia; 

g) zmiany uchwał w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Żołynia oraz  

w sprawie powołania komisji stałych Rady Gminy Żołynia i ustalenia ich składów 

osobowych. 

h) przyjęcia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole 

i w domu” na lata 2019–2023; 

i) nadania statutów sołectwom Gminy Żołynia. 

5. Sprawy różne. 

 

Ad. 1 Posiedzenie otworzył Piotr Foryt - Przewodniczący Rady Gminy Żołynia. 

Prezentując porządek obrad przedstawił propozycję jego zmiany polegającą na wykreśleniu  

z niego uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Żołynia na 2019 rok oraz uchwały 

zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Żołynia na lata 2019 – 2026,  

a następnie wprowadzeniu w to miejsce dwóch uchwał: uchylającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żołynia na lata 2019 - 2026 oraz  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żołynia na lata 2019-2026. 

Wobec braku uwag radnych przewodniczący poddał pod głosowanie ww. propozycje.  

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, 

NIEOBECNI: 1. Wyniki imienne: ZA (13) Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, 

Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Jacek Sierzęga, Jerzy 

Szpila, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik; BRAK GŁOSU (1) Wojciech Majkut; 

NIEOBECNI (1) Karol Sztur. 
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Przewodniczący rady stwierdził, że zmiana porządku obrad została przyjęta przez 

radnych. Kształt przyjętego porządku prezentowany jest w części wstępnej niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 2 Ślubowanie radnego gminy złożył Wojciech Majkut. Po odczytaniu roty 

ślubowania przez przewodniczącego rady gminy radny wypowiedział słowa: „Ślubuję. Tak 

mi dopomóż Bóg”. Przewodniczący rady stwierdził, że radny złożył ślubowanie i objął 

wykonywanie mandatu radnego gminy. 

 

Ad. 3 Przewodniczący rady gminy przypomniał zebranym, że protokoły z sesji rady 

udostępniane są na stronie internetowej gminy oraz przesyłane są na adresy mailowe radnych. 

Następnie przeprowadził głosowanie związane z przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji. 

Protokół z poprzedniej sesji rady gminy został przyjęty jednogłośnie. 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1; Wyniki imienne: ZA (14) Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, 

Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, 

Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik; NIEOBECNI (1) 

Karol Sztur. 

 

Ad. 4 Anna Kostyńska skarbnik gminy w nawiązaniu do zmienionego porządku obrad 

wyjaśniła, że w związku z wytycznymi Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie 

proponuje się uchylenie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej. 

Skarbnik przypomniała, że uchwałę w tej sprawie rada gminy przyjęła w grudniu 2018 r.  

W trybie nadzoru RIO stwierdziła w niej dwa błędy: 1) niewprowadzenie zobowiązań 

wymagalnych wskazanych w sprawozdaniu z wykonania budżetu, 2) niewskazanie, że ww. 

zobowiązania zostaną spłacone w roku 2019. Skarbnik wyjaśniła, że są to istotne błędy,  

w związku z czym istnieje ryzyko uchylenia uchwały przez RIO. W tej sytuacji zwróciła się  

z prośbą do rady, aby uchwałę obarczoną błędem uchylić, a w kolejnym kroku podjąć 

uchwałę uwzględniającą uwagi RIO. Radni nie zgłosili uwag i wniosków w kontekście 

prezentowanego projektu uchwały, przewodniczący rady przeprowadził głosowanie. Uchwała 

Nr V/32/19 uchylająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Żołynia na lata 2019 – 2026 została przyjęta jednogłośnie. Wyniki 

głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU:  

0, NIEOBECNI: 1; Wyniki imienne: ZA (14) Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, 

Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, 

Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik; NIEOBECNI (1) 

Karol Sztur. 

Następnie, skarbnik gminy wyjaśniła, że w miejsce uchylonej uchwały w sprawie WPF 

należy przyjąć nową uchwałę w tej sprawie. Powiedziała, ze w jej zapisach zgodnie  

z zaleceniami RIO kwota długu gminy zostanie zmieniona z 8,5 mln zł na 9,4 mln zł, to jest 

powiększona o zobowiązania wymagalne z roku 2018. Ponadto wskazanie zostanie, że 

zobowiązanie te zostaną spłacone w ramach wydatków roku 2019. Do tego kwota dochodów  

i wydatków ogółem zapisana zostanie zgodnie ze sprawozdaniami za 2018 r. Radni nie 

zgłosili uwag i wniosków w kontekście prezentowanego projektu uchwały, przewodniczący 

rady przeprowadził głosowanie. Uchwała Nr V/33/19  uchwalenie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Żołynia na lata 2019-2026 została przyjęta jednogłośnie. Wyniki 

głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU:  

0, NIEOBECNI: 1; Wyniki imienne: ZA (14) Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, 

Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, 

Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik; NIEOBECNI (1) 

Karol Sztur. 
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Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu profilaktyki przeciw narkotykowej 

przedstawiła skarbnik gminy. Wyjaśniła, że prowadzenie działań profilaktycznych  

i rozwiązujących problemy związane z uzależnieniami alkoholowymi i narkotykowymi należą 

do zadań własnych gminy. Przypomniała, że w grudniu 2018 r. rada przyjęła program 

profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych. Teraz przygotowano program 

przeciw narkotykowy. Skarbnik zapowiedziała, że programy te można łączyć w jednym 

dokumencie, w związku z czym zapowiedziała, że na rok 2020 zaproponowane zostanie takie 

ujęcie. Przypomniała, że program wskazuje zdania do realizacji oraz zasady współpracy  

z innymi podmiotami oraz że środki finansowe na realizację programu pochodzą z opłat 

pobieranych za zezwolenia na handel alkoholem. Przewodniczący rady gminy przypomniał, 

że projekt był przedmiotem dyskusji na posiedzeniu wspólnym komisji rady, które odbyło się 

przed sesją. Zapytał radnych, czy są jakieś uwagi do przedstawionego projektu. Wobec braku 

dyskusji przeprowadził głosowanie nad uchwałą. Uchwała Nr V/34/19 w sprawie przyjęcia 

„Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Żołynia na 2019 r.” 
została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ 

SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1; Wyniki imienne: ZA (14) Andrzej Całka, Maciej 

Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tadeusz Leja, Tomasz 

Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna 

Wójcik; NIEOBECNI (1) Karol Sztur. 

 Projekt uchwały w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt przedstawił Jan Mazurek – Inspektor Urzędu Gminy 

Żołynia. Powiedział, że uchwalenie przez radę gminy takiego programu jest obowiązkiem 

wynikającym z ustawy. Wspomniał, że przygotowany projekt został zaopiniowany przez 

wymagane organy, to jest: powiatowego lekarza weterynarii, dzierżawców obwodów 

łowieckich oraz organizację społeczną działającą w zakresie opieki nad zwierzętami. 

Ponieważ program dyskutowano na poprzedzającym sesję posiedzeniu komisji rady inspektor 

przypomniał jedynie, że do przyjmowania bezdomnych zwierząt domowych wskazano 

rzeszowskie schronisko „Kundelek”, natomiast zwierząt gospodarskich - gospodarstwo 

domowe z Żołyni, którego zgodę uzyskała gminę. Dodał, że w razie potrzeb gminy opiekę 

nad zwierzętami zapewnia lekarz weterynarii prowadzący punkt weterynaryjny w Żołyni. 

Inspektor powiedział, że w programie przyjęto rozwiązania znane z roku poprzedniego. Radni 

nie dyskutowali w tej sprawie, przewodniczący rady przeprowadził głosowanie nad uchwałą. 

Uchwała Nr V/35/19 w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Żołynia w 2019 

r.” została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1; Wyniki imienne: ZA (14) 

Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, 

Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Roman Tabin, 

Wojciech Woś, Anna Wójcik; NIEOBECNI (1) Karol Sztur. 

Projekt uchwały w sprawie gospodarowania zasobem mieszkaniowym gminy przedstawił 

Waldemar Natoński - Sekretarz Gminy Żołynia. Wspomniał, że temat ten szczegółowo 

omówiono na poprzedzającym sesję wspólnym posiedzeniu komisji rady gminy. 

Przypomniał, że uchwalenie planu jest obowiązkiem ustawowym i że należy go przygotować 

na okres co najmniej pięcioletni. Wymienił elementy składowe planu, to jest ocenę wielkości 

zasobów mieszkaniowych, ocenę ich stanu oraz wskazanie stosowanej polityki cenowej 

wynajmu pomieszczeń. Wspomniał, że w dokumencie wśród planów rozwojowych zapisano 

przywrócenie lokalu mieszkalnego w budynku Ośrodka Zdrowia w Brzózie Stadnickiej. Rani 

nie dyskutowali, przewodniczący rady przeprowadził głosowanie nad uchwałą. Uchwała Nr 

V/36/19 w sprawie uchwalenia „Wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Żołynia na lata 2019-2024” została przyjęta 

jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1; Wyniki imienne: ZA (14) Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł 



4 

 

 

Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Wojciech 

Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik; 

NIEOBECNI (1) Karol Sztur. 

Wprowadzając projekt kolejnej uchwały sekretarz gminy wyjaśnił, że jest ona związana  

z regulowaniem stanów własnościowych gruntów przy drodze w Kopaniach Żołyńskich, 

biegnącej od remizy OSP w kierunku kaplicy św. Antoniego. Wspomniał, że gmina 

przygotowuje się do dalszej modernizacji tej drogi. Zaznaczył, że nieruchomości, o których 

mowa w uchwale właściciele przekazują gminie nieodpłatnie. Przewodniczący rady gminy 

dodał, że docelowo droga ta, na całej długości ma zostać utwardzona asfaltem. Wspomniał, że 

jest program wspierający takie działanie, a gmina czyni stosowne zabiegi o uzyskanie dotacji. 

Wobec braku innych głosów przewodniczący przeprowadził głosowanie nad uchwałą. 

Uchwała Nr V/37/19  w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości 

przez Gminę Żołynia została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 

0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1; Wyniki imienne: ZA (14) 

Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, 

Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Roman Tabin, 

Wojciech Woś, Anna Wójcik; NIEOBECNI (1) Karol Sztur. 

Projekt uchwały zmieniającej składy osobowe komisji rady przedstawił sekretarz gminy. 

Przypomniał, że po wyborach uzupełniających przeprowadzonych 10 lutego 2019 r. szeregi 

rady gminy zasilił Wojciech Majkut. Zgodnie z jego deklaracją przygotowano uchwałę  

o powołaniu jego osoby w skład Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Gospodarki i Budżetu. Do 

tej drugiej zaproponowano dołączyć również radnego Romana Tabina, zgodnie z jego 

wnioskiem. Radni nie dyskutowali w tej sprawie, przewodniczący rady przeprowadził 

głosowanie nad uchwałą. Uchwała Nr V/38/19 w sprawie zmiany uchwał w sprawie 

powołania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Żołynia oraz w sprawie powołania komisji 

stałych Rady Gminy Żołynia i ustalenia ich składów osobowych została przyjęta 

jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1; Wyniki imienne: ZA (14) Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł 

Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Wojciech 

Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik; 

NIEOBECNI (1) Karol Sztur. 

Kolejno sekretarz gminy wyjaśnił konieczność poprawy uchwały w sprawie przyjęcia 

wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu, 

przyjętej przez radę gminy w grudniu 2018. Powiedział, że według stanowiska Wojewody 

Podkarpackiego nie stanowi ona prawa miejscowego, czyli powinna wejść w życie z dniem 

podjęcia, a nie tak jak w niej zapisano, tj. po publikacji w dzienniku urzędowym 

województwa. Sekretarz zaznaczył, że uchwały tego typu publikowane są w innych 

województwach, jednak dla dobra sprawy proponuje się jej poprawę, do stanu zgodnego ze 

stanowiskiem Wojewody Podkarpackiego. Dodał, że uchwała ma zastosowanie od dnia  

1 stycznia 2019 r. w związku z czym konieczność jej poprawy nie komplikuje prowadzenia 

spraw przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Żołyni. Przewodniczący rady 

przypominał, że temat ten dyskutowano na poprzedzającym sesję posiedzeniu komisji. Wobec 

braku uwag radnych przeprowadził głosowanie nad uchwałą. Uchwała Nr V/39/19  

w sprawie przyjęcia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2019–2023 została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1; Wyniki 

imienne: ZA (14) Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, 

Krzysztof Kosior, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy 

Szpila, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik; NIEOBECNI (1) Karol Sztur. 

Wprowadzając projekt kolejnej uchwały sekretarz gminy powiedział, że zaszła 

konieczność poprawy również uchwały w sprawie nadania statutów sołectwom gminy. 

Według nadzoru prawnego wojewody należało zmienić zapis wykluczający sołtysa  
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z członkostwa w radzie sołeckiej, która jest ciałem pomocniczym przy wojewodzie. 

Kwestionowano również, że wybory sołtysa odbywają się na zebraniu wiejskim, gdyż 

zdaniem służb wojewody wyboru powinni dokonywać mieszkańcy sołectwa. Sekretarz 

zaznaczył, że jest w obiegu uchwała z końca 2018 r. opublikowana przez Wojewodę 

Podkarpackiego, w której jest mowa o wyborach na zebraniu wiejskim. Pomimo tego 

skierował prośbę do rady, aby zapisy zakwestionowane przez wojewodę poprawić. 

Wspomniał, że w zmienionych projektach statutów podkreślono, że wyborów dokonywać 

będą mieszkańcy sołectw na zebraniach wyborczych, natomiast sołtysów – zgodnie  

z zaleceniami nadzoru – usunięto ze składów rad sołeckich. Radni nie dyskutowali w tej 

sprawie. Przewodniczący rady przeprowadził głosowanie nad uchwałą. Uchwała Nr V/40/19  

w sprawie nadania statutów sołectwom Gminy Żołynia została przyjęta jednogłośnie. 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1; Wyniki imienne: ZA (14) Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, 

Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, 

Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik; NIEOBECNI (1) 

Karol Sztur. 

 

Ad. 5 W punkcie spraw różnych Piotr Dudek - Wójt Gminy Żołynia poinformował 

zebranych, że Gmina Żołynia otrzymała z kuratorium oświaty pozytywną opinię w sprawie 

zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Zmysłówce. W tym kontekście mówił również  

o dokonaniu wyboru wykonawcy, który dokona prac modernizacyjnych budynku remizy OSP 

w Kopaniach, w celu przystosowania go do potrzeb nowego oddziału przedszkolnego. 

Powiedział, że najkorzystniejszą ofertę przedstawiła firma p. Lei z Żołyni i zapowiedział, że 

prace powinny ruszyć z początkiem marca br. W tej sytuacji termin ich zakończenia 

wskazany na 30 czerwca br. nie powinien być zagrożony. Wójt wspomniał również, że gmina 

czeka na rozstrzygnięcie przetargu na budowę boiska wielofunkcyjnego w Brzózie 

Stadnickiej. Wspomniał także o zakończeniu rekrutacji do formowanej rokrocznie przy 

urzędzie gminy ekipy remontowej, finansowanej częściowo ze środków Funduszu Pracy. 

Mówił, że jeden z pracowników na stałe oddelegowany będzie do pracy w Brzózie 

Stadnickiej, w której - w zależności od potrzeb – pracować będzie przy tamtejszym stadionie 

oraz w całym sołectwie. Przy większych pracach w Brzózie Stadnickiej do prac kierowana 

będzie cała ekipa. Aktualnie opracowywany jest harmonogram jej pracy. W pierwszej 

kolejności ekipa ma się zająć sprzątaniem przydrożnych rowów, a następnie wycinką zarośli 

przy drogach gminnych i powiatowych. Wójt powiedział, że w tej sprawie w najbliższych 

dniach spotka się z Januszem Wolskim – dyrektorem Powiatowego Zarządu Dróg  

w Łańcucie. 

Radni nie zabierali głosu w tym punkcie posiedzenia,  przewodniczący rady stwierdził 

wyczerpanie ustalonego porządku, podziękował zebranym za udział w sesji i zamknął obrady 

o godzinie 16.25.   

Sporządził:      

                                                                                                      


